

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : BERTULIS

**DARIPADA : PUAN HAJAH FUZIAH BINTI SALLEH
[KUANTAN - PKR]**

SOALAN

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan situasi pekerjaan belia ketika penularan wabak COVID-19. Apakah inisiatif Kementerian bagi membantu belia yang terjejas akibat pandemik COVID-19 terutamanya yang dibuang kerja dan berniaga sendiri.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk maklumat Ahli Yang Berhormat, kadar pengangguran di Malaysia adalah di paras 3.9 peratus atau sekitar 610,000 orang pada bulan Mac 2020. Mengikut unjuran Jabatan Perangkaan Malaysia pada 14 Mei 2020, kadar pengangguran dijangka akan meningkat kepada 5.5 peratus atau lebih 860,000 orang penganggur untuk keseluruhan tahun 2020. Dengan mengambil kira situasi yang mencabar ini, ekonomi Malaysia dijangka menguncup pada suku kedua tahun ini berikutan usaha pembendungan penularan wabak COVID-19 yang masih dijalankan di peringkat global dan dalam negara.

2. Kajian Bank Negara Malaysia (BNM) pada tahun 2016 mengenai “Pengangguran Belia di Malaysia: Perkembangan dan Pertimbangan Dasar” yang telah mendedahkan kadar pengangguran belia adalah kira-kira 3 kali kadar pengangguran orang dewasa dan lebih 2 kali kadar pengangguran global.

3. Justeru itu, untuk menangani situasi semasa ekonomi dan meringankan beban yang ditanggung oleh rakyat, Kerajaan telah memperkenalkan pakej-pakej rangsangan ekonomi, termasuk Pakej PRIHATIN dan PRIHATIN PKS Tambahan berjumlah RM260 bilion seperti yang telah diumumkan oleh YAB Perdana Menteri.

4. Selain itu, Kementerian Belia dan Sukan (KBS) telah memulakan Inisiatif Kolaborasi Rentas Kementerian bagi menjalinkan sinergi dan koordinasi berkaitan belia yang boleh dilaksanakan secara bersama berdasarkan fungsi dan keupayaan setiap pelaksana. KBS dengan kerjasama pelbagai Kementerian seperti Kementerian Sumber Manusia dan Kementerian Komunikasi dan Multimedia telah membangunkan inisiatif-inisiatif yang dapat menangani isu pengangguran belia khususnya akibat pandemik COVID-19.

5. Antara inisiatif yang telah dirangka untuk mengatasi pengangguran di kalangan belia seperti berikut:

- (i) KBS akan menerajui pembangunan *Single Landing Page (one-stop center)* yang dinamakan Sistem MyBelia. Sistem ini menyediakan maklumat bersepadu (*integrated system*) berkaitan inisiatif-inisiatif yang telah disediakan oleh Kerajaan dan bukan Kerajaan untuk dimanfaatkan oleh belia merangkumi: peluang pekerjaan; penciptaan pekerjaan; latihan dan kemahiran; serta dana dan kemudahan yang ditawarkan/dilaksanakan oleh pelbagai agensi Kerajaan atau bukan Kerajaan.
- (ii) Program myGIG bertujuan meningkatkan keterlibatan belia dalam ekonomi gig sebagai pekerjaan untuk menjana pendapatan sama ada secara sambilan atau kekal sekali gus membantu belia yang terkesan akibat penularan wabak COVID-19. Program myGIG terdiri daripada:
 - a) myGIG Servis yang dilaksanakan oleh KBS dengan sokongan rakan strategik iaitu Malaysia Digital Economy Corporation (MDEC) dan Majlis Belia Malaysia (MBM). Program ini membuka peluang pendapatan secara digital

melalui Ekonomi Gig atau Ekonomi Perkongsian menerusi platform eRezeki. Program ini dijangka akan memberi manfaat kepada 1,000 orang;

- b) myGIG *Digital Freelance* memperkenalkan peluang pekerjaan baharu secara digital dengan kemahiran tertentu seperti *programming*, pereka grafik dan lain-lain perkhidmatan yang berkemahiran menerusi platform Global Online Workforce (GLOW). Program ini dijangka akan memberi manfaat kepada 200 orang.

- (iii) Selain dari itu, KBS akan turut melaksanakan Kolaborasi Rentas Kementerian bersama Kementerian Sumber Manusia dalam pelbagai sektor yang membuka sehingga 5,000 peluang pekerjaan kepada belia. Inisiatif *place-and-train* yang diperkenalkan oleh Pembangunan Sumber Manusia Berhad (PSMB) ini akan turut memberi peluang latihan *upskilling* kepada belia yang terlibat melalui peranan Institut Latihan Kemahiran Belia dan Sukan (ILKBS) di bawah KBS.

- (iv) KBS turut memperkasakan belia melalui kursus-kursus instruktur kecergasan dan rekreasi di peringkat kebangsaan, negeri dan daerah terutamanya mereka yang berminat dalam kerjaya bidang sukan. Instruktur-instruktur terlatih ini dapat menjana pendapatan melalui pelaksanaan aktiviti sukan pada waktu pagi dan petang termasuk pada hari hujung minggu di kawasan rekreasi Pihak Berkuasa Tempatan, taman rekreasi, pejabat dan agensi kerajaan serta kawasan tumpuan ramai. Ketika arahan Perintah Kawalan Pergerakan bermula, instruktur kecergasan dan jurulatih kecergasan ini digesa menggunakan platform atas talian bagi mendapatkan pendapatan sampingan dalam membiasakan norma baharu ini. Sehingga kini, Kementerian telah menganjurkan Kursus Instruktur Kecergasan Senamrobik, Gimnasium dan Kursus Rekreasi Luar di seluruh negara dengan penyertaan sebanyak 1,655 orang.

Sekian terima kasih.